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Krets  Navn  Forfall  Vara 
127 Glåmdalen Hans-Marius    Krogsrud   
  Jan Arne Broen FF Geir Engen 
128. Solør Jan R. Botilsrud FF Ingen vara 
  Kåre-Magne    Sæther   
  Peter Melsnes FF Ingen vara 
129. Sør-Østerdal Alf Kristian   Granberg FF Kåre Kleiva 
  Børre Rogstadkjernet FF Ingen vara 
130. Østerdalen Karstein    Bergset   
  Barbro Cecilie Sorkmo FF Ingen vara 
131. Tynset, Alvdal, 
Folldal 

Bjørn    Jordet FF Ingen vara 

  Erik    Stuedal   
132. Røros, Os, Tolga Even    Erlien FF Ingen vara 
  Harald Enge FF Ingen vara 
133. Hedemarken Haakon 

Andreas 
Alm   

  Ingeborg Tønseth   
  Jarle    Bekkevold   
  Marianne H. Meidell   
  Ola Lombnæs FF Steen-Erik Høj  
134. Ringsaker Anne Karine   Tørud   
  Einar    Storlien FF Ingen vara 
  John-Gunnar Lien FF Ingen vara 
  Lena Engebretsgård   
  Martin Opsal   
  Ole Simen Baldishol FF Ingen vara 
  Hans Arne  Krogsti   
  Elin    Hong   
135. Sør-Gudbrandsdal Thomas    Rindal FF Ingen vara 
  Olav Enger   Olsen   
  Ola    Listad   
136. Midt-Gudbrandsdal Olav    Røssum   
  Tor Håkon Berget   
  Kristin Knørr FF Berit Jeanne Brun 
137. Sel, Vågå Erling  Lusæter   
  Bjørn Magnus   Tordhol   
138. Lesja og Dovre  Tommy    Enersgård FF Ingen vara 
  Hallvard Helland FF Ingen vara 
139. Lom, Skjåk Kjell Aaboen   
  Jon K. Lerhol FF Ingvill Oldre Heggom 
140. Vestre Slidre, Vagn Per Håvar Moe Nevland   
  Bjørn Haugen   
141. Øystre Slidre, Nord-
Aurdal 

Ola    Dahle   

  Arve Bergsbakken   
142. Etnedal, Sør-Aurdal Ole Arne   Øyhus FF Ingen vara 
  Nils Olav Øistad   
143. Land Stig  Nerødegård   



  Knut Arne   Sveen   
144. Gjøvik Nils    Gillerhaugen   
  Johannes Stikbakke   
145. Toten Wenche E. 

Rustad 
Wangen   

  Georg  Raddum FF Berit Tokerud 
146. Hadeland Eldrid Kjernli Skau   
  Olav Lie-Nilsen FF Mari Sangnæs 
Arbeidsutvalg RU 
Innlandet  

    

RU-leder Hans Amund Braastad   
Nestleder og 
Arbeidsutvalg (egg) 

Jon Einar Høystad   

Arbeidsutvalg (fjørfekjøtt) Lars  Bryhni   
Arbeidsutvalg (gris) Einar  Myki   
Arbeidsutvalg (storfe) Stein Rønjus Hålien FF  
Arbeidsutvalg (småfe) Hilde Stokke Odden   
Arbeidsutvalg (kalkun) Tolle Hoel Slotnæs FF Hanne Guåker 
Øvrige deltakere     
Årsmøteutsending Else Mona 

Staurust 
Bøye   

Årsmøteutsending Gunhild W. Sylte FF  
Leder i regional valgkomite Marianne Lunåsmo   
 Valgkomite RU Jan Nordli   
             " Per Marius   Frøislie   
             " Sissel Aanstad Lerud FF Ingen vara er kalt inn 
 Kristin Bakke Lajord   
Vara til Arbeidsutvalg 
fjørfe 

Per Ole  Røste   

Styremedlem Johan Narum   
         " Bente Roer   
Sentralt 
valgkomitemedlem 

Ole Næss   

Konserndirektør Torleif Bjella   
Regionsjef Karin M. Røhne   
Fagrådgiver fjørefekjøtt Jostein Lie   
Oraganisasjonsleder Børge  Slettebø   
Leder livdyravdeling Arne    Frogner   
Organisasjonssjef Tor Olav  Brandtzæg   
     
     
     
     

 
Sak 1 Opprop, godkjenning av innkalling og sakslist e  
Leder i RU, Hans Amund Braastad ønsket velkommen til møtet, og Børge Slettebø foretok opprop. 
Det møtte 38 utsendinger fra kretsene og 6 medlemmer av Arbeidsutvalget med stemmerett, totalt 44 
stemmeberettigede ved møtestart. 
 
Sak 2 Orientering fra RU-leder  
Leder i RU, Hans Amund Braastad orienterte om aktivitet i Arbeidsutvalget og noen av de sakene som 
utvalget har arbeidet med siden vårens RU-møte 
 



Sak 3 Økonomi-, drifts- og markedsorientering, v/ko nsernstyremedlem Bente 
Roer og konserndirektør Torleif Bjella 
Regnskap etter 2 tertial ble presentert. Det ble videre orientert om markedssituasjon og utfordringer 
innen de ulike produksjoner samt behandling av engros-prisfastsettelse på storfe, lam, kylling, kalkun 
og egg. Karin Røhne orienterte om lokale forhold. Markedsposisjoner, forberedelse for å takle storfe-
slakting enda bedre neste år, smågrissituasjonen, etablering av nasjonalt medlemssenter, livdyr-
omsetning, arbeidsprosesser, inntransport/livdyrtransport, samarbeid på tvers av ansvarsområdene 
Spørsmål og innlegg fra salen: 
Bjørn Magnus Tordhol, Hanne Guåker, Lars Bryhni, Karstein Bergset, Steen-Erik Høj, Hans Arne 
Krogsti, Erling Luseter, Kåre Kleiva 

• Unngå bruk av engelske faguttrykk i regnskapspresentasjon (EBITDA) 
• Hanne Guåker; utfordrende for kylling/kalkunproduksjon, sendte brev til Hedmark bondelag 

om dette, noe som resulterte i møte med fjørfelaget i august. Nytt møte 22 nov initiert av 
Bondelaget, invitasjon til alle produsentgrupper fjørfe. Norsk kyllings eneste 
konkurransefortrinn er at vi har en rein kylling, vi må opprettholde spredte kyllingproduksjon. 

• Endringer hos Remas produsenter skaper usikkerhet om produksjonsvolum i Nortura. Spent 
på resultat fra kjedeforhandlingene. Hvis ikke Nortura får økte markedsandeler må innsett 
reduseres ytterligere, evt må produsenter kjøpes ut. 

• Cowi-saken. Har styret noen formening om saken og kommer de til å stille noen til ansvar for 
saken 

• Hva gjør Nortura for å være i forkant til å profilere god dyrevelferd og  
• Skryt for innsats for salg av lam, er det mulig å selge sau på lavpris utenom sesong for å bli 

kvitt lager 
• Frykter overskudd storfekjøtt, hvordan forebygge konflikt mellom produksjoner 
• Sommerlam får bare produseres av de som har kort veg til anlegget, dette gir ikke like vilkår 

for alle medlemmer uavhengig av hvor garden og anleggene ligger 
• 2017 er et katastrofalt år for økonomien på garden, noe må gjøres 
• Fjørfe/rugeegg; økte pakkekostnader/personalkostnader?  
• Vil Nortura bidra til å dekke omstillingskostnader på egg fra miljøbur til frittgående? (se 

orientering fra dyreslagsrepresentantene) 
• Hvor mye bidrar de ulike produksjoner med i verdiskapning i Nortura 
• Bekymring om økning i storfekjøttproduksjon, Nortura må ta signalene og gjøre grep tidsnok 

for å unngå markedsproblemer. Langsiktig tenkning, NRF-kalven taper først dersom 
overskudd 

• Inntransport; gjenganger, uro blant transportører de seinere år (firbeint) håper på snarlig ro i 
rekkene. Rykter sier også at kjøre- og hviletidsbestemmelser kan komme for transportører av 
slakt, Nortura bør være foregangsbedrift for dette. 

• Styret eller administrasjon som avgjør om Cowi-saken ankes? Administrasjon etter juridisk 
vurdering  

 
Bente Roer, Karin Røhne og Torleif Bjella svarte på spørsmål og kommenterte innspill 
  
Sak 4 Nærings-og handelspolitisk status v/Kjell Rak kenes 
 
Kjell Rakkenes orienterte om Norturas posisjon og ga en vurdering av politisk status etter siste 
stortingsvalg. 
 
Innspill og kommentarer; Erling Luseter, Nils Gillerhaugen, Bjørn Haugen, Einar Myki, Hanne Guåker 

• Eksportmuligheter? Ser på nyhetene at vi og landbruksministeren lanserer fenalår i 
Frankrike… 

• Vi må finne mulighetene og tenke litt nytt, vi burde klare å finne flere nisjer/spesialiteter 
• Skeptisk til bondeaksjoner med traktor i byen, bedre med brødaksjon 
• Hvor er Nortura i debatten om matvaresikkerhet 
• Politikk: Vurderingene om Venstre, ikke sikkert det blir som vi tror. 
• Norsk Landbrukssamvirke burde arbeide for å opplyse folket om hva landbrukssamvirket er 

 
Kjell Rakkenes svarte på spørsmål og kommenterte innspill 
  



Sak 5 og 6. Strategiprosessen -Bondens selskap -Vår t særpreg 
Høringssak kretsutvalg vedr strategi 
 
Torleif Bjella orienterte om bakgrunn og arbeidet med strategiplan. Planen baseres på at vi lykkes med 
satsing/opprettholdelse av "Grunnfjellet" i vårt sortiment. Hans Amund Braastad redegjorde for 
kretsenes innspill i prosessen og Arbeidsutvalgets behandling av saken. 
 
Innspill og kommentarer: Johannes Stikbakke, Hans Arne Krogsti, Hanne Guåker, Hans Amund 
Braastad, Erik Stuedal, Karstein Bergset 

• Nortura må både imøtekomme (og imøtegå) matbloggere 
• Ros til Norturas medarbeidere som går aktivt inn i dialoger på sosiale medier 
• Skulle gjerne hatt en sterkere posisjon i dagligvarehandelen for våre rene kjøttprodukt 
• Medlemsbutikk og varer med utgått liggetid. Når varer kommer i medlemsbutikken må melding 

sendes til flere. Hvorfor har ikke fjørfemedlemmer fått melding, Ottaanlegget sender sms til 
medlemmer som ligger i nærheten av seg, Rudshøgda sender til "sine". Det trengs en 
gjennomgang av sms&mail-listene hos medlemsbutikkene. 

• Kretsen setter pris på å få uttale seg i høringssaker 
• Positiv utvikling som tillitsvalgt ved at det har blitt med flere kvinner, og trolig har også 

snittalderen gått noe ned gjennom de siste ti-tolv årene.  
• Ønske om at Nortura skal øve seg på å bli litt "kjapper på avtrekkeren", og vi må tåle å gå i 

grøfta iblant.  
• Et ord må være et ord, når struktur og viktige ting avtales, må det bli slik  

 
Bente Roer og Torleif Bjella svarte på spørsmål og kommenterte innspill 
 
Sak 7. Dyreslagsorienteringer  
Fagutvalgsrepresentantene redegjorde om aktuelt i de ulike fagutvalg 
 
Innspill og kommentarer: Olav Enger Olsen, Johannes Stikbakke, Wenche Rustad Wangen, Nils 
Gillerhaugen, Lena Engebretsgård, Jarle Bekkevold, Marianne Lunåsmo,  

• Gris – Einar Myki; Presentasjon av "Griseløftet". Får vi et A- og B-lag? 
• Egg – Jon Einar Høystad; På hvilken måte bidrar Nortura for å dekke kostnader knyttet til 

omlegging fra miljøinnredning til frittgående produksjon av egg. (Norgesgruppen stiller kravet 
og bidrar ift pris) 

• Småfe – Hilde Stokke Odden; Bakgrunn for den store og plutselige prisnedgangen på sau 
• Storfe – Hans Amund Braastad; Behov for mer nøyaktig statistikkbruk og prognoseverktøy. 

Tine vil ha melk om sommeren, Nortura vil ha kjøttet om våren….. 
• Generelt; Kan vi påvirke Innovasjons prioriteringer for tilskudd til nybygg storfe/småfe pga 

markedssituasjonen 
• Prisprognoser/prisløyper må utvikles i lengre tidshorisont slik at produsent kan planlegge og 

tilpasse sin produksjon 
• Storfeprodusentene må lære av sauens problemer 
• Kalkun - Hanna Guåker; -viser til redegjørelse gitt under sak 3 Drifts- og markedsorienteringer 

 
Fagutvalgsmedlemmer, styremedlemmer og regionsjef kommenterte innspill og spørsmål 
 
Sak 8. Ny giv i kretsene -status og kort rapport fr a pilotkretsene  
 
RU-leder og orgleder Børge Slettebø ønsker at berørte kretser/pilotområder v/kretsleder deltar i 
telefonmøte for statusrapportering og evaluering. Det gjennomføres også egen Questback-
undersøkelse blant lokale tillitsvalgte i pilotområdene.  
  
 
Sak 9. Åpen post 
 
Det framkom ikke egne saker under åpen post. Hans Amund Braastad takket for et godt og aktivt 
møte.  


